
Protokół Nr IV/XXXIII/05

z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 08 czerwca 2005 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność  obrad.  Na  sali  obecni  byli  wszyscy  członkowie  Rady  Gminy.  
Lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do  niniejszego  protokołu. 
Przewodniczący obrad p. Henryk Idaczyk wyraził zgodę na zabranie głosu przez 
p. Teresę Wądołowską – pełnomocnika Wójta Gminy ds. uzależnień.    
     Poinformowała ona zebranych, że rozpoczynają się  wakacyjne zajęcia z  
dziećmi. Zajęcia zostaną zorganizowane w każdej miejscowości naszej gminy -  
tak jak było to praktykowane w poprzednich latach. W lipcu odbędą się w :  
Szewcach,  Psarach,  Krzyżanowicach,  Wiszni  Małej,  Szymanowie,  
Piotrkowiczkach,  Strzeszowie,  Ligocie  Pięknej  i  Ozorowicach,  natomiast  w 
sierpniu  w  Krynicznie,  Rogożu,  Mienicach,  Wysokim  Kościele,  Machnicach,  
Malinie  i  Pierwoszowie     Dzieci  będą  miały  zapewnioną  fachową  opiekę,  
słodką bułkę, napoje oraz zorganizowany czas. Zajęcia będą rozpoczynały się w 
każdej  miejscowości  w  poniedziałek,  a  kończyły  w  piątek  –  ogniskiem  i  
kiełbaskami. W ramach zajęć przewidziano ciekawe konkursy z nagrodami. 
          W imieniu organizatorów serdecznie zapraszam dzieci do udziału w tych  
zajęciach  –  powiedziała  pełnomocnik  Teresa  Wądołowska.  Sołtysi  otrzymali  
plakaty z informacją o terminie zajęć w ich miejscowościach.
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :
1. Uchwała w sprawie zmian w planie budżetu gminy na rok 2005.
2. Uchwała w sprawie otwarcia rachunku pomocniczego celem lokowania  

wolnych środków finansowych.
3. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych 

warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  
specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  oraz  szczegółowych  warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 
pobierania, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi.

4. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  regulaminu  przyznawania 
dodatku  za  wysługę  lat  nauczycielom  zatrudnionym  w  placówkach 
oświatowych Gminy Wisznia Mała.

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości oraz szczegółowych 
zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  
mieszkaniowego.

6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały o likwidacji filii szkoły podstawowej.



7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  
terenie Gminy Wisznia Mała. 

8. Sprawy różne.
          Radni jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad oraz protokół  
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 27 kwietnia 2005 r.
Następnie  przystąpiono  do  pierwszego  punktu  porządku  obrad  tj.  uchwały 
dotyczącej zmian w planie budżetu gminy na rok 2005. Podstawą tych zmian jest  
zwiększenie  o  22.000  zł  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  wypłat  zasiłków 
okresowych  –  powiedziała  skarbnik  Maria  Januszek.  Z  kolei  ponadplanowe 
dochody  w  kwocie  90.00  zł  z  tytułu  sprzedaży  mienia  komunalnego  
przeznaczono na zwiększenie zadania inwestycyjnego pn. „ Budowa oświetlenia  
drogowego w Psarach, Ligocie Pięknej, Wiszni Małej i Krynicznie. Uzyskano 
także  ponadplanowe  dochody  w  kwocie  5.300zł  z  tytułu  usług  w  dziedzinie  
gospodarki odpadami przeznaczono na : 300 zł –wynagrodzenia, a pozostałe  
5000 zł  na  pokrycie  składek  od  wynagrodzeń zatrudnionych pracowników w 
ramach  prac  interwencyjnych  –  poinformowała  Skarbnik  Gminy.  Dokonano 
także zmniejszenia planu wynagrodzeń w dziale 801 – oświata i  wychowanie  
oraz w dziale 757 – obsługa długu publicznego. Szczegółowy zapis odnośnie  
zmian w planie budżetu znalazł swoje uzasadnienie   w  uchwale. Radni nie  
wnieśli uwag.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budżetu 
gminy na 2005 rok. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Otrzymała ona nr 
IV/XXXIII/206/05 i stanowi ona załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.
   Kolejnym  punktem  porządku  obrad  była  uchwała  dotycząca  otwarcia  
rachunku pomocniczego celem lokowania wolnych środków finansowych.  Co 
prawda Gmina ma już możliwość otworzenia takiego rachunku – powiedział  
Zastępca Wójta Jakub Bronowicki, ale w oddziale w Wałbrzychu. Bank BISE już  
obecnie posiada oddział we Wrocławiu i chcielibyśmy te wolne środki lokować 
w  tym  oddziale.  Radny  Ryszard  Śliwakowski  zapytał  jakie  środki  tam  będą 
lokowane.  W  odpowiedzi  Zastępca  Wójta  stwierdził,  że  będą  to  tzw.  lokaty  
weekendowe, bądź lokowanie środków tylko na jedną noc. Będzie to rachunek  
przeznaczony  do  lokowania  wolnych  akurat  środków  finansowych.  Jakie  są 
koszty obsługi tego rachunku - zapytał sołtys Krzysztof Saluk. 60 zł miesięcznie  
–odpowiedziała  skarbnik  gminy  Maria  Januszek.  Przewodniczący  odczytał  
projekt uchwały w sprawie otwarcia rachunku pomocniczego celem lokowania  
wolnych  środków  finansowych.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  
otrzymała  nr  IV/XXXIII/207/05.  Stanowi  ona  załącznik  nr  3  do  protokołu  z  
obrad Rady Gminy.
    Następnym punktem porządku obrad była uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za 
usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  oraz  szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb 



ich pobierania, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z  
zaburzeniami psychicznymi. Przewodniczący obrad oddał głos Zastępcy Wójta 
Gminy p. Jakubowi Bronowickiemu, który poinformował radnych, że wydział  
prawny i nadzoru wniósł zastrzeżenia do niektórych zapisów jakie znalazły się w 
tej uchwale i powiadomił, że zapisy znajdujące uregulowania w ustawach nie  
mogą  być  powielane  przez  uchwały  Rady  Gminy,  bo  te  nie  mają  takich 
kompetencji. Dlatego właśnie w omawianej uchwale należy uchylić w § 2 punkty  
2 i 3. Radny Romuald Rożko zapytał o rolę radcy prawnego zatrudnionego w 
Urzędzie  Gminy  w przygotowaniu  uchwał.  W odpowiedzi  Zastępca  Wójta  J.  
Bronowicki  stwierdził,  że  interpretacje  prawników mogą być  różne.  I  tak  na  
przykład : uchwały o likwidacji filii gimnazjum w Wiszni Małej i filii szkoły w  
Piotrkowiczkach  są  takie  same.  Jedna  z  nich  została  uznana  za  Nadzór  
Wojewody za prawidłową, natomiast do drugiej wniesiono uwagi.
     Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie  
określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od  opłat,  jak  również  tryb  ich 
pobierania,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  
zaburzeniami psychicznymi. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Otrzymała 
ona nr IV/XXXIII/208/05 i  stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu z obrad  
Rady Gminy.
   Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała  zmieniająca uchwałę  w 
sprawie  regulaminu  przyznawania  dodatku  za  wysługę  lat  nauczycielom 
zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy Wisznia Mała. Zastępca Wójta  
Jakub Bronowicki poinformował radnych, że  zmiany tej  uchwały mają podobny 
charakter. Podejmując ją w takiej formie chcieliśmy, aby była ona czytelna dla 
osób, które ją realizują ( sekretarze szkół), jednak organ nadzoru uznał, że w 
niektórych punktach  powiela  ona  przepisy  ustawy  i  tu  konieczne  są  zmiany.  
Następnie  Zastępca  Wójta  określił,  że  zmiany  o  których  mowa  polegają  na 
uchyleniu § 4 i § 5. Radni nie wnieśli uwag. 
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie  
regulaminu przyznawania dodatku za wysługę lat nauczycielom zatrudnionym w 
placówkach  oświatowych  Gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta 
jednogłośnie. Otrzymała ona nr IV/XXXIII/209/05 i stanowi załącznik nr 5 do  
protokołu z obrad Rady Gminy.
    Następny punkt programu dotyczył zmiany uchwały w sprawie wysokości oraz  
szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku 
mieszkaniowego.  Zmiany  w  w/w  uchwale  są  skutkiem  zaleceń  wydziału 
prawnego  Dolnośląskiego  Urzędu  Wojewódzkiego.  Dostosowując  się  do  
przedłożonych zastrzeżeń Rada Gminy może wprowadzić zmiany tej uchwały w 
ten sposób,  że w § 4 uchyli  punkt  4,  a  w § 5 uchyli   punkt  2 – powiedział  
Zastępca Wójta i  przytoczył  treść  wspomnianych punktów.  Radni  nie  wnieśli  
uwag.
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
wysokości  oraz  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania 



nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego.  Uchwała  została  przyjęta  
jednogłośnie. Otrzymała ona nr IV/XXXIII/210/05 i stanowi załącznik nr 6 do  
protokołu z obrad Rady Gminy.
Następny  punkt  porządku  obrad  dotyczył  wprowadzenia  zmian w uchwale  o 
likwidacji  filii  szkoły  podstawowej  w  Piotrkowiczkach.  Zmiana  dotyczyła 
zapisów w § 5 uchwały.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę o likwidacji  
szkoły podstawowej. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Otrzymała ona nr 
IV/XXXIII/211/05 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu z obrad Rady Gminy.
    Kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczył  zmian  w  uchwale   w  sprawie 
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych  na  terenie  gminy  Wisznia  Mała.  Zmiany  te  są  wynikiem 
zastrzeżeń wniesionych przez Wydział Prawny i Nadzoru DUW. Zastępca Wójta 
Gminy szczegółowo omówił proponowany zakres zmian. Głos zabrał także Wójt  
Gminy  Stanisław  Moik  przypominając  radnym,  iż  ustawa  ta  została  
opublikowana już  po zatwierdzeniu budżetu  gminy na  2005 rok.  Wiele  gmin  
zaskarżyło  ją  do  Trybunału  Konstytucyjnego,  gdyż  samorządy   zostały  
postawione przed faktem dokonanym nie  mając zabezpieczonych środków na  
wypłatę świadczeń – powiedział St. Moik. 
     Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie  
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych  na  terenie  gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta 
jednogłośnie. Otrzymała ona nr IV/XXXIII/212/05 i stanowi załącznik nr 8 do  
protokołu z obrad Rady Gminy.
    Ostatnim punktem w porządku obrad były sprawy różne. Głos zabrał Wójt  
Gminy  Stanisław  Moik  przypominając  w  jakich  uroczystościach  mogliśmy 
ostatnio uczestniczyć i dziękując wszystkim osobom, które zaangażowały się w 
ich przygotowanie i przeprowadzenie. Szczególnie uroczystym dniem był 27 maj 
–  15–ta  rocznica  powstania  samorządu  terytorialnego.  W  Piotrkowiczkach 
odbyła  się  uroczystość  z  udziałem  radnych,  sołtysów  i  członków  komitetów 
społecznych, którzy na przestrzeni tego czasu byli zaangażowani w działalność 
społeczną na terenie naszej gminy.
    Wójt Gminy poinformował także, że w czerwcu zostanie ogłoszony w prasie i  
w  BIP  konkurs  na  stanowisko  Dyrektora  OKSiR  w  Wiszni  Małej.  
Zainteresowane osoby będą mogły składać oferty w Urzędzie Gminy. Jednym z  
wymogów będzie  złożenie  koncepcji  pracy  Ośrodka Kultury.  Wyboru dokona 
specjalnie powołana do tego celu 
    Przewodniczący  Komisji  Rolnej  poinformował,  że  w  Pawłowicach  jest  
organizowany  kurs  na  temat  rolnictwa  zintegrowanego  w  Unii  Europejskiej  
oraz,  że  rozpoczyna  działalność  komisja  powołana  do  oszacowania  strat  
spowodowanych  ostatnią  burzą  gradową  jaka  przeszła  nad  niektórymi 
miejscowościami naszej gminy. Rolnicy mogą zgłaszać szkody w Urzędzie.
    Następnie Przewodniczący obrad oddał głos Ryszardowi Śliwakowskiemu,  
który wyraził zaniepokojenie, że droga powiatowa Psary –Krzyżanowice stała 
się trasą przelotową dla TIR-ów stosujących w ten sposób objazd Wrocławia.  



Stanowi to ogromne zagrożenie dla ruchu pieszego, bowiem drogą tą idą m.in.  
dzieci do pobliskiej szkoły. Ruch pojazdów o tak dużym natężeniu jest przyczyną  
dewastacji  nawierzchni   ulicy.  W  imieniu  mieszkańców  bardzo  proszę  o  
spowodowanie umieszczenia znaków zakazu ruchu dla pojazdów ciężarowych –  
powiedział Ryszard Śliwakowski. 
    Przewodniczący  obrad  oddał  głos  p.  Janowi  Kwaśnica  –  sołtysowi  z  
miejscowości  Krzyżanowice,  który  powiedział,  że  problem  ruchu  pojazdów 
ciężarowych  na  drodze  powiatowej  w  takim  samym  stopniu  dotyczy  ulicy  
Głównej  w  Krzyżanowicach.  Brak  jakiegokolwiek  pobocza  to  zagrożenie  
zarówno dla ruchu pieszego jak i jezdnego. Droga jest wąska, a wziąwszy pod  
uwagę fakt , że należy do drugiej kategorii odśnieżania czyni ją jeszcze bardziej  
niebezpieczną.  Bardzo prosiłbym o monitowanie Powiatu w sprawie  budowy  
chodnika jeszcze przed kampanią buraczaną – powiedział J. Kwaśnica. 
    Innym  palącym  problemem  jest  sprawa  rozjeżdżonych  wałów 
przeciwpowodziowych, które w wypadku zagrożenia wysoką wodą w ogóle nie  
spełnią  żadnej  roli  ochronnej-  powiedział  sołtys  J.  Kwaśnica.  Od  strony 
Wrocławia  wały  są  kontrolowane  przez  Regionalny  Zarząd  Melioracji  i  
Urządzeń Wodnych we Wrocławiu, natomiast od naszej strony zabezpieczeniem 
wsi powinien zająć się Zarząd Melioracji w Trzebnicy. Na razie istniejące wały 
są rozjeżdżane przez samochody w sposób nie kontrolowany. Nie ma tam nawet  
szlabanu utrudniającego ewentualny wjazd pojazdów na ten teren.
     Następnie głos zabrała Kierownik Referatu GKiIT informując, że otrzymała 
od  Kierownika  Zarządu  Dróg  Powiatowych  W.  Sadłochy  wiadomość  o 
rozstrzygnięciu przetargu na wybór wykonawcy chodnika w Krzyżanowicach.  
Prace powinny rozpocząć się za ok. dwa tygodnie.
     Radny Stanisław Wardziak stwierdził, że podobny problem dużego ruchu 
samochodów ciężarowych na zbyt  wąskiej  drodze  występuje  w  Szewcach.  W 
odpowiedzi Sł. Hermann stwierdziła że droga, o której mówi radny Stanisław 
Wardziak jest drogą wojewódzką i w najbliższej przyszłości nie planuje się jej  
modernizacji.  Natomiast  plany  strategiczne  przewidują  wykonanie  objazdu.  
Kierownik Sł. Hermann przypomniała radnym, że odbyło się wspólne spotkanie  
z  przedstawicielami  Powiatu,  Komendą  Wojewódzką  Policji  i  Generalną 
Dyrekcją  Dróg  Krajowych  celem  opracowania  programu  objazdów  drogi  
krajowej nr 5 w sytuacjach kryzysowych tj. w razie wypadku.
    Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku pytań Przewodniczący Rady 
Gminy zakończył obrady o godzinie 12.15.
                                                                                             Podpisał  
Protokołowała :




